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REVISTA PRESEI 

 

 

 Federaţia ''Solidaritatea Sanitară'' organizează joi mitinguri în faţa sediului 

Guvernului şi a Prefecturilor din ţară 

Federaţia "Solidaritatea Sanitară" organizează joi acţiuni de protest în Piaţa 

Victoriei şi în faţa Prefecturilor din judeţele ţării, potrivit unui comunicat a 

organizaţiei sindicale. 

 

Revendicările sindicaliştilor vizează adoptarea tuturor măsurilor necesare pentru 

protecţia sănătăţii şi securităţii salariaţilor din sănătate (echipamente, circuite, 

resurse materiale şi umane etc.), astfel încât să determine o reducere semnificativă 

a numărului de salariaţi nou infectaţi cu SARS-CoV-2 şi decedaţi din cauza 

COVID-19 precum şi respectarea dreptului legal la pensia de urmaş pentru copiii 

colegilor decedaţi la datorie. 

 

De asemenea, sindicaliştii mai cer creşterea salariilor de bază pentru toate 

categoriile de lucrători începând cu 1 ianuarie 2021 la nivelul prevăzut de legea 

salarizării pentru anul 2022 şi anularea reducerii salariilor de bază prevăzută de 

OUG nr. 226/2020; raportarea tuturor sporurilor lucrătorilor din sănătate la salariile 

de bază actuale şi acordarea tuturor sporurilor pentru condiţii de muncă la nivel 

maxim, ca şi introducerea tuturor categoriilor de lucrători din sănătate în Anexa nr. 

2 a legii 153/2017; acordarea stimulentului de risc pe întreaga durată a pandemiei 

pentru toţi salariaţii din sănătate; acordarea tuturor drepturilor salariale prevăzute 

de lege, respectiv sporul de până în 30%, sporul pentru combaterea epidemiei şi 

plata orelor suplimentare, pentru toţi lucrătorii care încă nu au beneficiat de ele; 

plata gărzilor cu tariful orar aferent normei de bază.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Sporul pentru COVID îi învrăjbește pe bugetari. Angajații din primării vor 

să primească și ei 

Sporul pentru combaterea pandemiei îi invrăjbește pe bugetari. Angajații din 

primarii și consilii județene vor să primească și ei un spor la salariu, la fel ca 

angajații din prefecturi, pentru că, spun ei, sunt expuși riscului de infectare cu noul 

coronavirus. Premierul Florin Cîțu anunță că va analiza ordonanța dată de 

predecesorul său prin care unii bugetari primesc bani în plus pentru că se află în 

"prima linie". 

Potrivit unei ordonanțe de urgență, personalul direcțiilor de sănătate publică cu 

sarcini de serviciu pentru combaterea pandemiei, dar și angajații din prefecturi 

beneficiază din octombrie de un spor calculat la salariul de bază. Salariații din 

prefecturi, de exemplu, primesc un spor de 30 la sută. 

Sindicaliștii din administrația locală consideră măsura discriminatorie deoarece și 

alți salariați la stat lucrează în prima linie și au contact direct cu persoane posibil 

bolnave. 

Cer ca și angajații din primării, consilii județene și instituții subordonate acestora, 

cum sunt direcțiile de asistență socială sau medicii din cabinetele școlare, să 

primească spor de Covid. 

Sporul de Covid este acordat prin ordin al prefectului, la propunerea motivată a 

șefului direct. Prefectul și subprefectul nu primesc acest spor. 

Liderii sindicatelor mari consideră că mai multe categorii de bugetari sunt 

nedreptățite. 

Potrivit ordonanței de urgență aprobate de Guvernul Orban, sporul se acordă pe 

toată perioada stării de alertă. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 ACTUALIZARE Curtea Constituțională a admis sesizarea de 

neconstituționalitate a guvernului privind creșterea cu 40% a pensiilor. Legea 

se întoarce în Parlament 

După trei luni de amânări, magistraţii CCR au admis parţial sesizarea de 

neconstiuţionalitate a Guvernului pentru majorarea cu 40 la sută a pensiilor. Legea 

trebuie să ajungă acum înapoi la Parlament, iar aleşii trebuie să decidă valoarea 

punctului de pensie, pentru că, momentan, există un vid legislativ, după cum reiese 

din decizia Curţii Constituţionale. Până atunci, rămâne în vigoare majorarea de 

14% aplicată de Guvern în toamna anului trecut. 

Hotărârea de astăzi a judecătorilor CCR lasă în aer majorarea pensiilor cu 40 la 

sută. Și solicită parlamentului să decidă prin lege valoarea punctului de pensie din 

acest an. Magistrații critică modul în care foștii parlamentari au făcut modificările, 

lăsând în urmă un vid legislativ. Pe de altă parte, ministrul muncii spune că o 

majorare cu 40 la sută a pensiilor nu poate fi susținută de buget. 

Executivul a majorat veniturile pensionarilor cu 14% în luna septembrie, însă 

majoritatea parlamentară de la acea vreme a respins aceste cifre. Social-democrații 

cer din nou majorarea cu 40 la sută și susțin că bani ar fi în visteria statului. 

Proiectul nu va ajunge însă la promulgare, ci se va întoarce la parlament, pentru a 

fi pus în acord cu decizia Curții Constituționale. 

Analiștii economici susțin că bugetul de pensii e pe minus cu aproximativ 20 de 

procente. 

Aproape un milion de pensionari din România încasează lunar 800 lei, potrivit 

ministerului Muncii. Veniturile la acest capitol plasează România la coada 

clasamentului în Uniunea Europeană. 

ACTUALIZARE Curtea Constituțională a emis un comunicat oficial în care arată 

că a admis sesizarea de neconstituționalitate depusă de guvernul Orban la legea 

care ar fi mărit pensiile cu 40%.  Premierul Florin Cîțu și ministrul Muncii, Raluca 

Turcan, s-au raportat în declarațiile lor de astăzi la o presupusă decizie CCR de 

respingere a sesizării de neconstituționalitate, emanată de surse din instituție. 
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ACTUALIZARE Premierul Florin Cîţu a declarat că România nu şi-a permis în 

2020 şi nu îşi permite nici în acest an o majorare a pensiilor cu 40% şi că Guvernul 

va creşte pensiile în baza calendarului pe care şi l-a asumat. 

"În acest moment, legea merge la promulgare pentru domnul preşedinte, care are 

două variante: să trimită la reexaminare în Parlamentul României sau să o 

promulge. Vom vedea care va fi varianta. Eu vă spun că noi avem deja - acest 

Guvern - un precedent şi coaliţia şi-a asumat un calendar de creştere a pensiilor. 

Vom creşte pensiile, dar pe calendarul pe care noi ni l-am asumat. Aceasta este 

varianta pe care mergem noi", a arătat Cîțu într-o declaraţie de presă susţinută la 

Palatul Victoria. 

ACTUALIZARE Sunt șanse mici ca pensiile să fie majorate cu 40%. 

 

Ar însemna un efort bugetar de 138 de miliarde de lei pe an, o sumă greu de 

suportat, a declarat ministrul Muncii. Raluca Turcan spune că Executivul așteaptă 

acum motivarea Curții. 

"Am realizat creșterea pensiilor cu 14%. Așa cum Parlamentul, anul trecut, a decis 

menținerea punctului de pensie care să aducă o majorare de 40%, la fel 

Parlamentul, după decizia CCR, în actul legal de punere în acord a legislației cu 

deciziile CCR, se va pronunța cu ceea ce este de făcut pe viitor", a declarat Raluca 

Turcan la scurt timp după aflarea deciziei CCR. 

"Atunci când vorbim de pensii, cred că cel mai important lucru pe care trebuie să-l 

garantăm este plata lor", a adăugat Turcan. 

ACTUALIZARE Curtea Constituţională a României a respins sesizarea 

Guvernului cu privire la legea care prevede majorarea cu 40% a punctului de 

pensie, stabilind că actul normativ este constituţional, au precizat 

pentru Agerpres surse din CCR. 

La mijlocul lunii octombrie a anului trecut, Executivul a sesizat Curtea 

Constituţională în vederea exercitării controlului prealabil de constituţionalitate 

privind Legea pentru aprobarea OUG 135/2020 - rectificarea bugetului de stat pe 

anul 2020. 

https://www.agerpres.ro/justitie/2021/01/13/ccr-legea-prin-care-se-majoreaza-cu-40-punctul-de-pensie-constitutionala-surse--642171
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În esenţă, Guvernul reitera în sesizarea adresată CCR argumentele potrivit cărora 

Parlamentul a ignorat exigenţele de previzibilitate ale legii şi perspectivele 

evoluţiei situaţiei bugetului consolidat şi a economiei generale, cu consecinţa 

afectării principiului securităţii juridice. 

 

"În plus, abrogarea unor articole din ordonanţa de rectificare prin care Guvernul a 

majorat punctul de pensie de la 1 septembrie nu duce automat la aplicarea legii 

iniţiale atâta vreme cât nu au fost emise dispoziţii tranzitorii", preciza Executivul. 

 

Potrivit sesizării, parlamentarii "nu au identificat sursele clare de finanţare" pentru 

majorările propuse, necesare pentru a acoperi cheltuielile urmărite şi care să 

reflecte principiul echilibrului bugetar, conform dispoziţiilor constituţionale. 

 

"Odată cu intrarea în vigoare a OUG 135/2020, noua valoare a punctului de pensie, 

respectiv de 1.442 de lei, s-a aplicat de la data de 1 septembrie 2020, la valoarea 

maximă pe care o permite bugetul de stat. Aplicarea majorării punctului de pensie 

la 1.775 de lei, aşa cum a modificat legiuitorul, şi majorarea salariilor profesorilor 

ar presupune 'un necesar de finanţare din fonduri publice de 11,2 miliarde de lei în 

anul 2020, respectiv 1,06% din PIB şi 34,3 miliarde de lei în anul 2021 

(reprezentând 3,05% din PIB)'. Or, execuţia bugetului general consolidat în 

primele luni ale anului 2020 a înregistrat un deficit de 45,17 miliarde de lei, 

respectiv 4,17% din PIB. În condiţiile actualei crize sanitare extrem de grave, în 

care presiunea asupra bugetului de stat este uriaşă din cauza creşterilor masive ale 

cheltuielilor nepermanente, iar riscul de a avea un deficit bugetar uriaş în 2021 este 

unul ridicat, Parlamentul ar trebui să contribuie la corecţia deficitului bugetar. În 

schimb, Legislativul a ales să acţioneze în sens contrar acestui obiectiv, 

nerespectând astfel angajamentele europene pe care România are obligaţia a le 

îndeplini", explica Guvernul. 

 

Executivul susţinea că rectificarea bugetului de stat pe anul 2020 a fost construită 

pe baza "analizelor şi studiilor de impact", reprezentând un echilibru între toate 

domeniile care au necesitat finanţare astfel încât impactul economic al crizei 

sanitare să fie redus la "cel mai mic nivel posibil". 
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"Distorsionarea construcţiei bugetare, prin introducerea de cheltuieli fără bază 

reală în nivelul veniturilor, are ca finalitate degradarea economică, cu impact 

negativ în nivelul de trai al tuturor cetăţenilor, inclusiv al prezumtivilor beneficiari 

ai acestor cheltuieli. Totodată, gestionarea contextului economic actual necesită o 

raportare realistă la situaţia economică internaţională provocată de pandemie şi 

maximă precauţie în menţinerea echilibrelor bugetare în beneficiul tuturor 

cetăţenilor", arăta Guvernul. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul nu a stabilit cine va plăti pentru amenajarea şi dotarea centrelor 

de vaccinare. E nevoie de criterii clare pentru decontarea cheltuielilor 

Au rămas mai puțin de 48 de ore până la debutul celei de-a doua etape a campaniei 

de imunizare anti-COVID. Însă Guvernul nu a stabilit nici acum cine va plăti 

pentru amenajarea şi dotarea centrelor de vaccinare. Decizia, cerută de primari, a 

fost amânată până vineri. Premierul vrea ca Ministerul Sănătăţii să stabilească o 

serie de criterii cât mai clare pentru decontarea cheltuielilor. 

Premierul Florin Cîțu spune că există resurse financiare pentru funcționarea 

centrelor de vaccinare din afara spitalelor, dar că vrea să se asigure că nota de plată 

nu va fi umflată, așa cum s-a mai întâmplat în trecut. 

Multe centre de vaccinare nu sunt încă puse la punct. Unii primari susțin că nu au 

bani nici pentru dotări și nici pentru plata personalului. 

În Motru, județul Gorj, centrul de vaccinare este în curs de amenajare într-o școală, 

cu paturi, mese, scaune și frigidere de la cabinetele școlare din oraș. 

În Târgu Jiu, vor fi patru centre, unul pe Stadionul Municipal. Primarul spune că ar 

avea nevoie de un milion de euro pe lună, bani pe care nu îi are. 

În total, în județul Gorj vor funcționa 20 de centre de vaccinare, dintre care unul 

mobil. Inspectorii de sănătate publică și pompierii verifica în aceste zile dacă 

acestea au toate dotările. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 14 ianuarie 2021 7 

 

Potrivit proiectului inițial de ordonanță, medicii care vor lucra în aceste centre ar 

urma să primească 100 de lei brut pe oră, asistenții, 50, iar registratorii, 25 de lei 

brut pe oră. Surse guvernamentale spun însă că sumele ar putea fi modificate. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Salariul minim 2021, în Monitorul oficial. Nu se aplică de la 1 ianuarie, că 

așa a fost scris actul. Cornel Grama: Dacă sunt patroni care vor să respecte 

legea la virgulă, vor mări din 13 ianuarie 

Salariul minim 2021 a fost publicat în Monitorul oficial: 2.300 lei brut. Problema 

este că nu se aplică de la 1 ianuarie, deoarece persoana care a scris Hotărârea de 

Guvern a făcut ceva diferit față de cum a redactat anterior. În loc să scrie că se 

aplică de la 1 ianuarie, a scris că de la data intrării în vigoare a actului normativ. 

Așa a fost adoptat documentul în ședința de Guvern, ca în varianta de proiect 

prezentată cu câteva ore înainte. Până să apară în Monitorul oficial toți se gândeau 

că a fost modificată. 

 

Nu a fost. Premierul Florin Cîțu, după ședința de Guvern, a spus că se poate aplica 

de la 1 ianuarie. 

 

HotNews.ro a discutat pe temă cu Cornel Grama, consultant fiscal, pentru a vedea 

care ar fi problema. 

 

„Problema e cu privire la calculul salariului pe ianuarie în zona privată. Dacă sunt 

unii patroni care vor să respecte legea la virgulă, poate și mai zgârciți, vor zice: Eu 

îți măresc salariul din 13 ianuarie. Eu respect legea, nu ca alții”, a spus Grama. 

 

Ei nu sunt obligați să o facă de la 1 ianuarie 2021. 

 

• E acum vorba de softul de conta care nu permite două salarii în aceeași luna... e 

aiureală la state de plata dacă respecți legea. În loc să simplifice munca IMM-

urilor, o complică. 
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• Noroc că la Declarația Unică se iau calcul 12 salarii minime, dar e vorba de suma 

în vigoare la data depunerii declarației. Adică salariul minim de la data depunerii 

declarației înmulțit cu 12. 

„Florin Cîțu spunea totuși că salariul se poate mări de la 1 ianuarie, dar nu scrie în 

text, asta e problema. Cât s-a stat azi în Guvern la masa aia, niciunul nu s-a gândit 

să zică: Scrie acolo că începând cu 01.01 salariul minim se majorează cu etc.”, a 

precizat el. 

În concluzie, spune Grama: Salariul minim de la 01 ianuarie se modifica începând 

cu 13 ianuarie! 

Anul trecut, de exemplu, Hotărârea suna așa: Începând cu data de 1 ianuarie 2020, 

salariul de bază minim brut pe ţară garantat în plată, prevăzut la art. 164 alin. (1) 

din Legea nr. 53/2003 - Codul muncii, republicată, cu modificările şi completările 

ulterioare, se stabileşte în bani, fără a include sporuri şi alte adaosuri, la suma 

de... 

 

E ciudat că Guvernul Cîțu a decis să facă astfel noua Hotărâre privind salariul 

minim. 

 

Ce a spus Cîțu după ședința de Guvern de miercuri când a fost adoptat salariul 

minim: Știu că au fost discuții în spațiul public dacă poate să fie aplicat de la 1 

ianuarie. Bineînțeles că poate fi aplicat de la 1 ianuarie pentru că în februarie să 

plătesc salariile pentru luna ianuarie. Deci există destul timp și astfel salariul 

minim va crește cu 3% în 2021 așa cum v-am anunțat. Peste rata inflației în 2020. 

Deci și peste estimarea de rată a inflației în 2021. 

Salariul minim în 2021 înseamnă 1.386 lei "în mână" 

Revenind la salariul minim, de precizat că cei 2.300 lei reprezintă suma brută, deci 

omul va lua în mână 1.386 lei „în mână”. Cu alte cuvinte, e o creștere de 40 de lei. 

 

Salariul minim pentru studii superioare rămâne la 2.350 lei brut. Deci nu se 

modifică. 
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Conform datelor Ministerului Muncii, pentru suma de 2.300 lei brut s-a luat în 

considerare rata inflației de 2,2% și 0,8% creșterea reală a productivității muncii pe 

persoană pentru anul 2020. 

 

În România, 1,4 milioane persoane primesc salariul minim. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 Datoria externă totală a României a crescut cu zece miliarde de euro în 

primele 11 luni ale anului trecut, la aproape 120 de miliarde de euro. 

Guvernul a împrumutat în 2020 o sumă record de 33,6 miliarde de euro. 

 

În perioada ianuarie – noiembrie 2020, datoria externă totală a crescut cu 10,18 

miliarde de euro. În structură: 

 datoria externă pe termen lung a însumat 85,79 de miliarde euro la 30 

noiembrie 2020 (71,5% din totalul datoriei externe), în creștere cu 15,4% 

față de 31 decembrie 2019; 

 datoria externă pe termen scurt a înregistrat la 30 noiembrie 2020 nivelul de 

34,17 miliarde de euro (28,5% din totalul datoriei externe), în scădere cu 

3,6% față de 31 decembrie 2019. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 14 ianuarie 2021 10 

 

Conform BNR, datoria publică directă a crescut în primele 11 luni din 2020 cu 12 

miliarde de euro. ”Creșterea datoriei publice directe a provenit din emisiunile de 

obligațiuni ale Ministerului Finanțelor Publice în valoare nominală de 6,3 

miliarde de euro și respectiv de 3,3 miliarde de dolari SUA (2,76 echivalent 

miliarde euro), din împrumuturile nete efectuate în contul datoriei publice directe 

în valoare de 514 milioane euro, precum și din variația prețurilor titlurilor de 

valoare de circa 1,5 miliarde de euro”, menționează BNR. 

Guvernul a împrumutat în 2020 suma de 163,8 miliarde lei (33,6 miliarde euro), un 

nou record, care include finanțările obținute prin emisiuni de obligațiuni, în lei și 

valută, conform unor date centralizate de Profit.ro. 

Împrumuturile foarte mari din acest an necesare în contextul în care Guvernul a 

anunțat un deficit record de 96 miliarde lei (9,1% din PIB). Bugetul a fost afectat 

de impactul epidemiei de coronavirus asupra veniturilor, dar mai ales asupra 

cheltuielilor, suplimentate masiv pentru sănătate și pentru programe de susținere a 

economiei, mai nota Profit.ro. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Investițiile străine directe au scăzut cu aproape 3 miliarde de euro (-60%), 

în primele 11 luni din 2020. Frânarea exporturilor țării noastre, a fost 

echilibrată în balanța de plăți de reducerea excursiilor făcute de români în 

străinătate. 

În primele 11 luni din 2020, diferența dintre banii intrați și cei ieșiți din România a 

crescut la 9,7 miliarde de euro, cu 100 de milioane de euro mai mult decât în anul 

precedent. Prăbușirea exporturilor, în special ale celor de autoturisme, a adus la o 

creștere de peste un miliard de euro a deficitului comercial (diferența dintre 

importuri și exporturi). 

În același timp însă, sumele de bani scoase din țară de români (în excursii sau alte 

călătorii) au scăzut cu peste 700 de milioane de euro (35%) față de 2019, în 

condițiile restricțiilor epidemice. 

https://www.profit.ro/povesti-cu-profit/financiar/banci/guvernul-a-batut-toate-recordurile-la-imprumut-a-semnat-in-2020-pentru-mai-mult-de-33-miliarde-euro-19833756?source=biziday
https://www.profit.ro/povesti-cu-profit/financiar/banci/guvernul-a-batut-toate-recordurile-la-imprumut-a-semnat-in-2020-pentru-mai-mult-de-33-miliarde-euro-19833756?source=biziday
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Dar cea mai importantă pierdere este cea suferită de investițiile străine directe, care 

au scăzut de la peste 4,7 miliarde de euro, în primele 11 luni din 2019, la doar 1,8 

miliarde de euro.  

După plecarea UK din UE, doar Franța are un deficit de cont curent mai mare 

decât cel al României, țările membre având cel mai des un excedent al banilor 

intrați, față de ieșiri. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Stelian Ion anunţă că va fi înfiinţată o comisie specială în Parlament care să 

discute pensiile magistraţilor 

Ministrul Justiţiei Stelian Ion a anunţat, întrebat despre chestiunea pensiilor 

speciale, că va fi înfiinţată o comisie specială în Parlament care să discute despre 

pensiile magistraţilor, relatează News.ro. 

 

„Sunt nişte decizii ale CCR. Bune, rele, sunt nişte decizii ale Curţii de care trebuie 

să ţinem cont. Şi atunci dacă vii cu ideea pe care o promovezi foarte clar că 

desfiinţezi total pensiile militarilor, magistraţilor, rişti foarte mult să pice la CCR, 

ceea ce s-a întâmplat. De asta aş vrea să nu venim cu astfel de variante, ci să fie 

variante discutate în prealabil şi cu cei la care se referă acele pensii speciale, de 

serviciu, după denumirile pe care le are fiecare categorie. În urma acestor discuţii, 

care se vor purta în Parlament, să se ajungă la variante. În privinţa pensiei 

magistraţilor se va forma o comisie în Parlament şi acolo se va discuta şi această 

problemă”, a declarat Stelian Ion, într-un interviu pentru Antena 3. 

Pe 15 decembrie 2020, Curtea Constituţională a admis obiecţiile de 

neconstituţionalitate formulate de Avocatul Poporului şi de Înalta Curte de Casaţie 

şi Justiţie (ÎCCJ) cu privire la impozitarea pensiilor speciale cu până la 85%. 

Decizia a fost luată cu unanimitate de voturi, iar actul normativ este 

neconstituţional în ansamblul lui. Prin urmare, Legea pentru completarea Codului 

Fiscal în sensul impozitării pensiilor speciale este neconstituţională şi se va 

reîntoarce în Parlament pentru a fi pusă în acord cu decizia CCR. 

(Sursa: news.ro) 

https://www.news.ro/justitie/stelian-ion-anunta-ca-va-fi-infiintata-o-comisie-speciala-in-parlament-care-sa-discute-pensiile-magistratilor-1922404813402021011819884113
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 Nuclearelectrica primește finanțare americană nerambursabilă pentru a 

găsi locuri potrivite construirii de mini-reactoare 

Nuclearelectrica a anunțat miercuri acordarea de către Agenția SUA pentru Comert 

si Dezvoltare (USTDA) a unui grant nerambursabil în valoare de 1.277.115 dolari 

pentru finanțarea costului necesar identificării unor potențiale amplasamente 

nucleare compatibile cu tehnologiile SMR (reactoare modulare mici) în România. 

Nuclearelectrica transmite că este interesată de evaluarea dezvoltării Reactoarelor 

Modulare Mici ca o soluție pe termen lung, pe lângă construirea reactoarelor 3 și 4 

de la Cernavodă. 

 

Grant-ul oferit de US-TDA va fi utilizat pentru a finanța costurile de asistență 

tehnică pentru identificarea și evaluarea amplasamentelor adecvate tehnologiilor 

nucleare mici și modulare (SMR) și elaborarea unei foi de parcurs pentru 

licențierea acestora. 

 

Nuclearelectrica precizează că SUA și România sunt angajate în dezvoltarea 

energiei nucleare. Potrivit Proiectului de Strategie Energetică a României, 

utilizarea reactoarelor nucleare mici și modulare ar putea fi benefică pentru 

asigurarea de noi capacități energetice fără emisii de carbon și surse de producție 

de hidrogen, după anul 2035. Așadar, interesul Nuclearelectrica este de a iniția în 

timp util identificarea și evaluarea preliminară a unor amplasamente, altele decât 

zona Cernavodă, prin intermediul grant-ului nerambursabil acordat de US-TDA. 

 

“Pe lângă dezvoltarea în forma actuală a reactoarelor 3 și 4, SNN este, de 

asemenea, interesată în evaluarea dezvoltării Reactoarelor Modulare Mici ca o 

soluție pe termen lung pentru dezvoltarea în continuare a industriei nucleare din 

România. Suntem interesați de caracteristici precum flexiblitate, modularitate și 

eficiență ridicată care ar putea să ofere avantaje atât pentru sistemul energetic cât și 

pentru mediul de afaceri după anul 2035. Grant-ul acordat de US-TDA ne va 

permite evaluarea de amplasamente și tehnologie având o asistență tehnică 

adecvată și să inițiem acest proces de evaluare în timp util pentru a sprijini un 

proces decizional ulterior", a afirmat Cosmin Ghiță, director general al SNN. 
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„USTDA este un partener ideal pentru România deoarece caută tehnologii de 

ultimă generație în domeniul energiei nucleare civile pentru nevoile sale viitoare de 

energie. Sprijinul noastru va crea legaturi mai strânse între industriile noastre și va 

crea noi oportunități de afaceri pentru industria SUA pe o piață importantă”, a spus 

Todd Abrajano, directorul agenției. 

În martie 2019 între Nuclearelectrica și americanii de la NuScale Power a fost 

semnat un memorandum privind schimbul de informații tehnice și economice, în 

vederea dezvoltării sectorului nuclear în România, prin construirea unor reactoare 

modulare mici. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Transporturilor, discuție cu proiectanții de pe rutier: „Nu mai 

accept documentații făcute prost, doar pe principiul “lasă că merge și așa” / 

Drulă cere proiectanților feedback pentru întocmirea corectă a caietelor de 

sarcini la licitații 

„Nu e normal ca statul să lanseze tot felul de proceduri de achiziție publică și la 

sfârșitul lor să nu avem rezultatele pe care le dorim, că proiectul se blochează la 

jumătate sau nu se poate finaliza”, a declarat ministrul Transporturilor, Cătălin 

Drulă, într-o întâlnire cu proiectanții care lucrează pe obiectivele de infrastructură 

rutieră. Drulă a subliniat că „e bine să avem mai multă onestitate în această relație, 

din partea ambilor parteneri: stat și privat. Nu cred că trebuie să ne comportăm 

niciunii dintre noi ca stăpânii celorlalți”. 

 

Ministrul Transporturilor și Infrastructurii, Cătălin Drulă, a participat astăzi, 13 

ianuarie, la o întâlnire, organizată de CNAIR, cu proiectanții care lucrează pe 

obiectivele de infrastructură rutieră. 

 

„Le-am cerut determinare și profesionalism pentru că munca lor este o etapă foarte 

importantă în cadrul unui proiect de infrastructură și de ea depinde derularea 

întregului obiectiv.  

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-23387872-vizita-sua-putut-discuta-dancila-secretarul-american-energiei-despre-energia-nucleara.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-23387872-vizita-sua-putut-discuta-dancila-secretarul-american-energiei-despre-energia-nucleara.htm
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Avem mulți specialiști buni în acest domeniu, iar pregătirea lor trebuie valorificată 

prin proiectele de infrastructură pe care le vom dezvolta în următorii ani”, a spus 

ministrul, conform unui comunicat de presă transmis de Minister. 

 

Cătălin Drulă a subliniat că „e bine să avem mai multă onestitate în această relație, 

din partea ambilor parteneri: stat și privat. Nu cred că trebuie să ne comportăm 

niciunii dintre noi ca stăpânii celorlalți”. 

 

Ministrul a asigurat că proiectanții vor avea în instituția pe care o conduce un 

partener și că procesele din sectorul public se vor desfășura „cu mai multă 

transparență și mai simplificat”. 

 

„Știu că și etapa de proiectare poate fi făcută profesionist, astfel încât proiectele de 

infrastructură să fie implementate la timp. De aceea o să pun accent pe dezvoltarea 

capacității administrative. Nu mai trebuie să fie livrate materiale de slabă calitate, 

doar pe principiul că “merge și așa”, a subliniat Cătălin Drulă. 

 

Ministrul a mai adăugat că s-a mirat „de multe ori că nu există o voce mai 

puternică a industriei, a industriei de construcții sau de proiectare care să contribuie 

la întocmirea corectă a caietelor de sarcini, la condițiile contractuale, astfel încât să 

nu ne mai furăm căciula. Nu e normal ca statul să lanseze tot felul de proceduri de 

achiziție publică și la sfârșitul lor să nu avem rezultatele pe care le dorim, că 

proiectul se blochează la jumătate sau nu se poate finaliza”. 

Drulă a mai precizat că este mereu adeptul dialogului și că orice problemă apărută 

poate fi rezolvată prin schimbul de idei și găsirea rapidă de soluții. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Surse CCR: Legea privind rectificarea bugetului asigurarilor sociale de stat 

pe anul 2020 este neconstitutionala 

Curtea Constitutionala a Romaniei (CCR) a admis, miercuri, sesizarea Guvernului 

asupra legii privind rectificarea bugetului asigurarilor sociale de stat pe anul 2020, 

stabilind ca actul normativ este neconstitutional, au precizat, pentru Agerpres, 

https://ziare.com/ccr/
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surse din CCR. 

 

La mijlocul lunii octombrie a anului trecut, Executivul a sesizat CCR in vederea 

exercitarii controlului prealabil de constitutionalitate privind Legea pentru 

aprobarea OUG 136/2020 - rectificarea bugetului asigurarilor sociale de stat pe 

anul 2020. 

 

Executivul sustinea in sesizarea adresata CCR ca Parlamentul a ignorat exigentele 

de previzibilitate ale legii si perspectivele evolutiei situatiei bugetului consolidat si 

a economiei generale, cu consecinta afectarii principiului securitatii juridice. 

 

"Distorsionarea constructiei bugetare, prin introducerea de cheltuieli fara baza 

reala in nivelul veniturilor, are ca finalitate degradarea economica, cu impact 

negativ in nivelul de trai al tuturor cetatenilor, inclusiv al prezumtivilor beneficiari 

ai acestor cheltuieli. 

 

Totodata, gestionarea contextului economic actual necesita o raportare realista la 

situatia economica internationala provocata de pandemie si maxima precautie in 

mentinerea echilibrelor bugetare in beneficiul tuturor cetatenilor", arata Guvernul. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Românii au câştigat un salariu mediu net de 3.400 de lei în noiembrie 2020. 

Salariile din administraţia publică au fost cu aproape 50% mai mari decât 

salariul mediu pe economie 

Cele mai mari salarii au fost cele ale angajaţilor din IT – de circa 8.273 de lei, cu 

7,8% mai mari faţă de luna precendentă, iar cele mai mici salarii au fost în hoteluri 

şi restaurante, cu nici 1.700 de lei, în scădere cu 3% faţă de luna precedentă. 

Salariul mediu net din economia locală a ajuns 3.411 lei în noiembrie 2020, în 

creştere cu 2% comparativ cu luna precedentă şi cu 7,3% comparativ cu luna no-

iembrie a anului precedent, potrivit datelor de la Institutul Naţional de Statistică 

(INS). 
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Salariile bugetarilor au fost considerabil mai mari decât media pe economie. 

Astfel, salariile din administraţia publică au ajuns la 5.050 de lei în luna noiembrie 

2020, cu aproape 50% mai mari decât salariul mediu pe economie. Angajaţii din 

învăţământ au câştigat un salariu mediu net de 3.687 de lei, cu 7,5% mai mare 

decât media pe economie, iar cei din sănătate şi asistenţă socială au câştigat 4.106 

lei în noiembrie 2020, cu aproape 17% mai mare decât salariul mediu net pe 

economie. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Ministerul Finanţelor a publicat normele pentru suspendarea plăţii ratelor 

la bancă şi în 2021 

Ministerul Finanţelor a prezentat marţi seară proiectul de act normativ cu normele 

metodologice pentru aplicarea ordonanţei de suspendare a plăţii ratelor la bancă de 

către persoanele fizice şi juridice şi în acest an pe o perioadă de până la 9 luni, 

cumulat 2020 şi 2021. 

„De această facilitate beneficiază debitorii care au un contract de creditare în 

derulare, pentru care creditorul nu a declarat scadenţa anticipată, anterior intrării în 

vigoare a actului normativ. Sunt incluse doar creditele fără restanţă, la data 

solicitării suspendării obligaţiei de plată.“  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Mutare de forță a Guvernului Cîțu: Ridicarea interdicției de vânzare a 

acțiunilor statului 

Ministerul Economiei a pus în dezbatere publică un proiect de lege care elimină 

interdicția temporară ca statul să-și vândă acțiunile. 

 „Articolele 1, 2 și 3 din Legea nr. 173/2020 privind unele măsuri pentru 

protejarea intereselor naţionale în activitatea economică, publicată în 

Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 736 din 13 august 2020, cu 

modificările ulterioare, se abrogă”, prevede proiectul de lege.  
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Dacă va fi adoptat în Guvern, proiectul va fi trimis Parlamentului pentru 

dezbatere și vot. 

„In plan economic remarcăm că un comportament al statului în care sunt 

suspendate anumite operațiuni legate de capitalul de stat administrat, respectiv 

înstrăinarea unor acțiuni / active sau vânzarea de către operatorii economici cu 

capital majoritar / integral de stat a unor participații pe care le dețin la filialele 

proprii, creează un statut discriminatoriu în raport de operatorii cu capital privat și 

în special concurenți, riscul major fiind acela al diminuarii resurselor financiare 

atrase, a imposibilității dezvoltării afacerilor sau implementării unor proiecte de 

investiţii majore, cu impact social şi economic de interes general. Identificând 

problemele care afectează întreg sistemul economic național, precum și 

comportamentul economic și financiar al societăţilor cu capital de stat, considerăm 

ca fiind necesară abrogarea acestor măsuri”, este argumentația ministerului. 

Fostul Parlament a votat Legea nr. 173/2020 privind unele măsuri pentru protejarea 

intereselor naționale în activitatea economică, lege prin care s-a reglementat 

interdicția, pentru o perioadă de 2 ani, de înstrăinare a acţiunilor deţinute de stat la 

companiile şi societăţile naţionale, la instituţii de credit, precum şi la orice altă 

societate la care statul are calitatea de acţionar, indiferent de cota de capital social 

deţinută. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Legea privind mandatul nelimitat al rectorilor, declarată neconstituţională 

Curtea Constituţională (CCR) a admis, miercuri, sesizarea preşedintelui Klaus 

Iohannis asupra Legii privind mandatul nelimitat al rectorilor, stabilind că actul 

normativ este neconstituţional, transmite Agerpres. În sesizare, șeful statului arăta 

că legea a suferit modificări, în parcursul legislativ de la Senat, fără legătură cu 

obiectul inițial, atunci când s-a eliminat dispoziția prin care mandatele rectorilor 

erau limitate la două succesive. 

 

Sesizarea se referea la Legea pentru aprobarea Ordonanţei de Urgenţă a 

Guvernului 79/2020 pentru modificarea şi completarea Legii educaţiei naţionale 

1/2011. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/guvern_217.html
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"Prin modul în care a fost adoptată, legea dedusă controlului de constituţionalitate 

contravine prevederilor art. 61 alin. (2) şi ale art. 75 alin. (1) din Constituţie, fiind 

încălcată competenţa primei Camere sesizate", se arată în sesizarea la CCR, 

solicitându-se constatarea neconstituţionalităţii actului normativ, în ansamblu. 

 

Preşedintele menţionează că OUG 79/2020, aprobată prin legea criticată, modifică 

şi completează Legea 1/2011 cu privire la elaborarea şi aprobarea planurilor-cadru 

de învăţământ pentru învăţământul liceal militar şi reglementează admiterea prin 

repartiţie a absolvenţilor acestui tip de învăţământ în instituţiile de învăţământ 

superior militar, având în vedere contextul generat de actuala pandemie de 

COVID-19. De asemenea, actul normativ elimină dispoziţia potrivit căreia 

mandatele rectorilor erau limitate la două mandate succesive, acestea putând fi 

astfel reînnoite fără nicio limită; stabileşte că pregătirea psihopedagogică trebuie să 

asigure şi competenţe digitale pentru organizarea procesului de învăţământ în 

modul online; prevede că formarea continuă a personalului didactic, de conducere, 

de îndrumare şi de control trebuie să asigure şi competenţe digitale pentru 

organizarea procesului de învăţământ în modul online. 

 

Potrivit şefului statului, în calitate de primă Cameră competentă, Camera 

Deputaţilor a adoptat acest proiect de lege operând asupra ordonanţei menţionate 

două modificări, necesare pentru respectarea normelor de tehnică legislativă, 

precum şi două completări, care vizau prevederi din Legea 1/2011, referitoare la 

includerea competenţelor digitale pentru organizarea procesului de învăţământ în 

modul online, respectiv la formarea continuă a personalului didactic, de conducere, 

de îndrumare şi de control, care trebuie să asigure şi competenţe digitale pentru 

organizarea procesului de învăţământ în modul online. 

Senatul a adoptat legea cu un număr de şase amendamente, aminteşte Iohannis, 

adăugând că s-a operat şi o modificare asupra Legii 1/2011, cu un obiect de 

reglementare complet diferit de cel avut în vedere de iniţiatori şi de cel adoptat de 

prima Cameră. 
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"Practic, în Camera decizională s-a adoptat în plus o altă reglementare, fără vreo 

legătură cu cele adoptate de prima Cameră sau cu conţinutul OUG 79/2020. Astfel, 

la Senat a fost modificat alin. (7) al art. 213 din Legea 1/2001, în sensul eliminării 

dispoziţiei prin care mandatele rectorilor erau limitate la două mandate succesive, 

acestea putând fi astfel reînnoite fără vreo limitare", explică şeful statului, 

punctând, în acest context, că legea a fost semnificativ modificată faţă de forma 

iniţiatorului şi a primei Camere sesizate. 

El apreciază că astfel a fost încălcat principiului bicameralismului. "Considerăm 

că, în fapt, noua modificare legislativă este una substanţială, cu consecinţe 

semnificative, ce reprezintă o schimbare radicală de filozofie legislativă, cu efecte 

asupra viziunii manageriale a conducerii instituţiilor universitare. Astfel, 

managementul instituţiilor de învăţământ superior se realizează printr-un 

mecanism complex, care are ca principal obiectiv asigurarea calităţii procesului de 

învăţământ la nivel academic. Alături de perspectiva de integritate, acest mecanism 

are şi o componentă ce ţine de modalitatea de ocupare a funcţiilor de conducere, 

inclusiv a celei de rector, care are importanţă şi în ceea ce priveşte decizia privind 

persoanele care ocupă funcţiile de conducere la nivelul universităţii", se arată în 

sesizarea la CCR. 

 

Mai exact, arată şeful statului, Legea educaţiei naţionale 1/2011 stabileşte cu 

precădere, în sarcina rectorului, organizarea concursului public pentru funcţiile de 

decan şi selectarea acestora, precum şi numirea prorectorilor şi menţinerea în 

funcţie a directorului general administrativ pe baza acordului scris al acestuia de 

susţinere executivă a planului managerial al noului rector. Prin urmare, orice 

schimbare legislativă ce ţine de conducerea universităţilor reprezintă o intervenţie 

cu impact semnificativ asupra democraţiei interne a instituţiilor de învăţământ 

superior. 

 

Preşedintele Iohannis susţine că forma finală a legii, prin eliminarea limitării 

numărului de mandate care pot fi obţinute de rectori, se îndepărtează în mod 

radical şi fără nicio justificare obiectivă de la scopul şi filosofia iniţiale ale legii, 

care vizau exclusiv măsuri cu privire la învăţământ superior militar şi la măsuri 

necesare în contextul pandemiei actuale. 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 14 ianuarie 2021 20 

 

Şeful statului consideră că o creştere a calităţii managementului instituţiilor de 

învăţământ superior se poate realiza doar dacă mecanismele care ghidează procesul 

de decizie al funcţiilor de conducere din mediul universitar sunt precis stabilite, 

asigură reprezentativitate, dialog şi dezbatere publică. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Românii vor plăti o taxă de 0,5 lei pentru fiecare ambalaj cumpărat. Cum se 

vor recupera banii 

Fiecare ambalaj va fi taxat cu 50 de bani, garanție ce va fi ulterior recuperată din 

magazin. Foto: Profimedia Images 

Începând de anul viitor, românii vor plăti în plus pentru fiecare ambalaj de plastic, 

sticlă sau aluminiu cumpărat, câte 50 de bani, potrivit unui proiect al Ministerului 

Mediului. Această sumă reprezintă doar o garanție pe care o vom primi înapoi dacă 

returnăm în magazine sticlele sau dozele cumpărate, goale și curate. Inițiativa 

Ministerului vine din dorința de a crește gradul de colecatre și reciclare a deșeurilor 

din România. 

În câteva săptămâni va fi realizat proiectul Hotărârii de Guvern care va introduce o 

taxă pentru ambalaje, cu scopul de a creşte gradul de reciclare a acestora, a anunțat 

ministrul Mediului, Tánczos Barna 

Potrivit proiectului, romanii vor plati cu 50 de bani în plus pentru fiecare sticlă sau 

doză cumpărată. Astfel că pentru 4 sticle de plastic, de exemplu, se vor plăti în plus 

2 lei. Banii vor fi recuperați atunci când sunt aduse recipientele înapoi în magazine. 

Care sunt ambalajele pentru care se va aplica taxa 

Acestă garanție se aplică pentru fiecare ambalaj din plastic, aluminiu sau sticlă cu 

capacitatea de până la trei litri, cu excepția ambalajelor lactatelor. Recipientele pot 

fi aduse pentru reciclare la orice magazin, urmând ca suma dată pentru garanție să 

fie înapoiată clientului, fie sub formă de bani, fie sub formă de voucher sau puncte 

valorice la acel magazin. 
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"Timpul e scurt, avem presiune uriașă că trebuie să lansăm în 2022 - 1 aprilie e 

targetul. Vor fi mii de puncte de colectare, trebuie pregătite, autorizate. Să vedem 

dacă pot fi realizate. Unele reprezintă pericol de incendiu", a explicat Ministrul 

Mediului. 

O să fie un element de motivare, mai spune Barna. "50 de bani înseamnă foarte 

mult pentru un ambalaj și sunt convins că se va schimba mult mentalitatea 

consumatorului față de un asemenea sistem. E absolut normal pentru că vom curăța 

orașul de gunoi, se adună în mod civilizat, se refolosește. E foarte logic și păcat că 

nu s-a făcut până acum, dar e binevenit", a mai spus acesta. 

Sunt și români care nu văd cu ochi buni implementarea acestui proiect: "Dacă omul 

poate nu are bănuții aia? Poate are bani doar pentru mâncare, nu suntem toți bogați 

să ne permitem. Dacă în ziua aia ai exact bani pentru ce trebuie să cumperi?" 

Există, însă, multe provocări în realizarea sistemului de garanție și returnare, spun 

reprezentanții Marilor Rețele Comerciale. 

"Există mai multe provocări, aș face referire la situația spațiilor pe care le 

presupune punerea în aplicare. Spații unde e suprafață mică, limitată - probleme 

pentru reautorizare atât în ceea ce privește siguranța la incendii sau autorizarea 

sanitară, mai ales în pandemie. În plus, presupune un efort operațional și logistic 

foarte mare de reautorizare, dar și costuri concrete pentru comercianți. Procesul la 

prima vedere nu pare complicat, e vorba de amploarea lui", susține George 

Bădescu, director executiv AMRCR. 

Sistemul de garanție care se dorește a fi implementat în România există deja în 10 

țări europene, precum Norvegia, Suedia, Estonia și Danemarca. În Suedia sistemul 

a fost implementat încă din 1984, iar fiecare cetățean de aici aduce înapoi în sistem 

177 de ambalaje de doze de aluminiu și sticle de plastic pe an. În Estonia numărul 

ambalajelor aduse pe an, de fiecare persoană, este ceva mai mare. Oamenii aduc 

peste 200 de recipiente pentru a fi reciclate. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Directorul general al Romgaz a fost demis / La sfârșitul anului trecut, 

compania a trecut printr-un mare eșec 

Consiliul de Administrație al Romgaz l-a revocat miercuri pe Constantin Adrian 

Volintiru din funcția de director general, încetând astfel și contractul de mandat 

încheiat între companie și acesta. Până la numirea unui nou director general, 

conducerea Romgaz este preluată temporar de către Daniel Corneliu Pena, care 

acum este director general adjunct. 

 

La sfârșitul anului trecut, Romgaz a rămas fără constructor pentru centrala Iernut, 

fiind un eșec pentru companie. 

 

Romgaz a anunțat pe 30 decembrie că renunță la prelungirea contractului care viza 

construirea centralei termoelectrice, pe gaze, de la Iernut. Acest contract, semnat în 

2016, a fost controversat încă de la început, în condițiile în care firmele implicate 

nu prezentau încredere. 

Contractul de 300 de milioane de euro pentru realizarea centralei electrice pe gaze 

de la Iernut, de 430 MW, a fost semnat în urmă cu patru ani cu asocierea formată 

din Duro Felguera şi Romelectro. În cursul anului trecut au apărut neînțelegeri cu 

constructorii, care voiau mai mulți bani, pe motiv că ar fi crescut costurile. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Brexitul a dus la încetarea activității a 49 de instituții financiare care operau 

în România. Din 1 ianuarie 2021, acestea sunt tratate ca entități din state terțe 

și au nevoie de autorizarea BNR 

Activitatea băncilor din Marea Britanie care au notificat furnizarea de servicii pe 

teritoriul României prin intermediul sucursalelor, agentilor, distribuitorilor sau în 

mod direct, a încetat începând cu 1 ianuarie 2021, în lipsa unei autorizații acordată 

de BNR sau de o autoritate din UE, a transmis miercuri Banca Națională. De la 

data de 1 ianuarie 2021, acestea sunt tratate ca entități din state terțe, necesitând în 

acest sens, o autorizație acordată de către Banca Națională a României sau de către 

o autoritate competentă dintr-un alt stat membru UE. 
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Listele cuprinzând entitățile sus-menționate pot fi consultate aici. 

Pentru asigurarea continuității cooperării în domeniul supravegherii, în luna 

ianuarie 2020, Banca Națională a României a încheiat cu autoritățile competente 

din UK (Bank of England – Prudential Regulation Authority și Financial Conduct 

Authority) un Memorandum de înțelegere, care formalizează cooperarea și 

schimbul de informații în materie de supraveghere. 

Este vorba de următoarele instituții financiare: 

1 Bank Leumi UK plc 

2 Bank of China (UK) 

3 Bank of London & Middle East Plc 

4 Bank of Scotland plc 

5 Barclays Bank Plc 

6 Barclays Bank UK Plc 

7 BMCE Bank International plc 

8 Brown Shipley & Co Limited 

9 China Construction Bank (London) Limited 

10 CIBC World Markets Plc 

11 Citibank UK Limited 

12 Coutts & Company 

13 CREDIT SUISSE (UK) LIMITED 

14 EFG Private Bank Limited 

15 Gatehouse Bank plc 

16 GOLDMAN SACHS INTERNATIONAL BANK 

17 Gulf International Bank (UK) Ltd 

18 Handelsbanken plc 

19 HSBC Private Bank (UK) Limited 

20 HSBC UK BANK PLC 

21 ICBC Standard Bank plc 

22 ICICI Bank UK Plc 

23 IDT FINANCIAL SERVICES Gibraltar 

24 Investec Bank Plc 

25 Itau BBA International Limited 

26 J P MORGAN EUROPE LIMITED 

https://www.bnr.ro/Registre-si-Liste-717.aspx#EntitatiUK
https://www.bnr.ro/Memorandums-of-understanding-2164.aspx
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27 J.P. MORGAN SECURITIES LTD 

28 Lloyds Bank Corporate Markets plc 

29 Lloyds Bank plc 

30 Lombard Odier & Cie (Gibraltar) Limited 

31 Mizuho International Plc 

32 Moneycorp Bank Limited 

33 MORGAN STANLEY BANK INTERNATIONAL LIMITED 

34 National Westminster Bank plc 

35 Natwest Markets plc (former The Royal Bank of Scotland) 

36 Nomura Bank International plc 

37 Punjab National Bank (International) Limited 

38 RATHBONE INVESTMENT MANAGEMENT LIMITED 

39 Royal Bank of Canada Europe Limited 

40 Santander Financial Services plc 

41 Santander UK Plc 

42 Schroder & Co Ltd 

43 Scotiabank Europe plc 

44 STANDARD CHARTERED BANK 

45 Sumitomo Mitsui Banking Corporation Europe Limited 

46 TD Bank Europe Limited 

47 TSB Bank Plc 

48 Union Bank of India (UK) Limited 

49 WESTPAC EUROPE LIMITED 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Criptomonedele nu mai au un viitor criptat: OCDE și UE doresc 

reglementarea monedelor digitale. O nouă directivă la orizont 

Piața criptomonedelor a trecut săptămâna trecută de pragul de un trilion de dolari 

pentru prima dată în istorie, iar Bitcoin a crescut cu aproximativ 30% de la 

începutul anului și cu 370% în ultimele 12 luni.  
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Nu ar trebui, deci, să mire pe nimeni că Uniunea Europeană și Organizația pentru 

Cooperare și Dezvoltare Economică își propun să reglementeze domeniul 

monedelor digitale, astfel încât administrațiile fiscale naționale să obțină 

informațiile de care au nevoie pentru stoparea pierderii de venituri, dar și pentru 

unificarea cadrului legal și a sancțiunilor aplicate pe baza dispozițiilor actuale. 

Destul de departe de datele globale, dar cu un mare potențial de creștere, 

dimensiunea economiei digitale locale a fost evaluată de mai mulți specialiști la 

peste 16 miliarde de euro în 2019, așa cum arată ultimele cifre disponibile. 

 

Lipsa controlului centralizat pentru activele cripto, cvasianonimatul lor, 

dificultățile de evaluare, caracteristicile hibride, evoluția rapidă a tehnologiei, dar 

și forma pe care o pot lua monedele virtuale sunt tot atâtea provocări pentru 

stabilirea unor obligații fiscale. În plus, formele pentru care pot fi utilizate, atât 

pentru plăți, cât și în scop de investiții, îngreunează clasificarea și conformitatea 

fiscală potențială. Dificultăți decurg și din necesitatea de a identifica intermediarii 

relevanți, evenimentul raportabil, evaluarea activelor și informațiile disponibile, 

printre altele. Pentru că este clar pentru toată lumea - la fel ca instrumentele 

financiare „tradiționale”, și veniturile obținute din cripto-active ar trebui să fie 

supuse impozitării. Și în cazul lor, aplicarea corectă a obligației fiscale se bazează 

pe o raportare adecvată și pe capacitatea administrațiilor fiscale de a avea acces la 

informații. 

 

Încă de la începutul dezbaterii necesității reglementării criptomonedelor, în 2018, 

Pascal Saint- Amans, șeful Organizației pentru Cooperare și Dezvoltare 

Economică, a susținut că este nevoie de o soluție globală, care să fie aplicabilă 

oricărui stat. Saint-Amans a dezvăluit că majoritatea statelor membre ale OCDE 

sunt din ce în ce mai interesate de reglementarea monedelor digitale, inclusiv de 

impozitarea acestora, ceea ce a determinat organizația să se implice mai activ în 

această direcție. Recent, Amans a anunțat că OCDE va furniza noi standarde în 

industrie, cel mai probabil până la finalul acestui an. Prin urmare, OCDE este 

hotărât să vină cu noi reguli care ar putea defini planul global de impozitare a 

monedei digitale, având în vedere că structura OCDE înglobează 37 de state 

membre (inclusiv SUA, Marea Britanie, Spania, Germania, Franța, Japonia, Coreea 

de Sud și Australia) și reprezintă, colectiv, peste 60% din PIB-ul nominal global. 
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De altfel, la finalul anului trecut, OCDE a publicat o prezentare generală a 

problemelor emergente de politică fiscală în domeniul cripto. Într-un document de 

70 de pagini, OCDE subliniază unele dintre provocările cheie, inclusiv impozitarea 

furcilor (engl. ”hard forks”), definițiile monedei digitale, apariția monedelor stabile 

și a CBDC-urilor (monede digitale ale băncilor centrale, acele tipuri cu care 

guvernele din anumite state - China, Coreea de Sud - realizează la acest moment 

experiențe), finanțarea descentralizată și impozitarea veniturilor din mining. 

 

Printre concluziile studiului amintit, OCDE recomandă actualizarea permanentă a 

politicilor privind criptomonedele, inclusiv pentru asigurarea unei politici coerente 

cu tratamentul altor active, imobilizări necorporale și pentru a aborda evenimente 

impozabile majore. Sprijinirea îmbunătățirii conformității, inclusiv prin luarea în 

considerare a normelor simplificate privind evaluarea și pragurile de scutire pentru 

micii comercianți sau pentru comercianții ocazionali, este o altă recomandare a 

Organizației. Tot OCDE spune că ar fi necesară alinierea tratamentului fiscal al 

monedelor virtuale cu alte obiective sau tendințe politice, inclusiv cu utilizarea în 

scădere a numerarului, care este accelerată și de pandemia COVID-19, sau cu 

politica de mediu, având în vedere, de exemplu, că exploatarea monedelor virtuale 

poate să se dovedească mare consumatoare de energie. 

 

De cealaltă parte, și Comisia Europeană este de părere că, deși inovația tehnică 

poate îmbunătăți eficiența și incluziunea sistemului financiar și a economiei, 

cripto-activele ridică probleme cu privire la protecția consumatorilor și a 

investitorilor, la integritatea pieței, evaziunea fiscală, spălarea banilor și finanțarea 

terorismului. Pentru europeni, însă, aplicarea corectă a obligației fiscale se bazează 

pe o raportare adecvată și pe capacitatea administrațiilor fiscale de a avea acces la 

informații. Drept urmare, Comisia a anunțat la rândul său că intenționează să 

oblige intermediarii să raporteze tranzacțiile de tip cripto, printr-o nouă directivă - 

DAC 8. 

 

Dispozițiile existente ale Directivei 2011/16/EU privind cooperarea administrativă 

între statele membre, șase la număr până acum, prevăd obligația intermediarilor 

financiari de a raporta administrațiilor fiscale și schimbul de informații între statele 

membre.  
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Pentru cripto-active și bani electronici, nu există o astfel de obligație de raportare, 

deoarece cripto-activele și banii electronici, precum și intermediarii relevanți 

pentru aceste active, nu sunt în prezent acoperiți în totalitate de directive, iar 

autoritățile fiscale naționale nu pot obține aceste informații. Acest lucru este 

deosebit de îngrijorător într-un domeniu în care toate platformele sunt digitale și, 

prin urmare, își mută cu ușurință activitățile între statele membre și desfășoară 

activități transfrontaliere. În general, nivelul transparenței fiscale este foarte scăzut 

mai ales pentru că această nouă tehnologie este, de asemenea, utilizată pentru a 

crea, păstra și transfera active fără intermediari terți. 

 

În plus, în lumina schimbului de informații de la instituțiile financiare cu privire la 

conturile financiare stabilite de DAC2 în 2014, aceste evoluții pot duce la erodarea 

integrității unor schimburi de informații ca instrument de combatere a evaziunii 

fiscale offshore. Conformitatea cripto-activelor și a instituțiilor de monedă 

electronică cu raportările DAC2 sunt esențiale și ar trebui abordate de noua 

directivă fie ca o dispoziție autonomă, fie ca o extindere a dispozițiilor DAC2 

existente sau chiar ambele, pentru a acoperi toate particularitățile unice ale acestor 

instrumente. 

 

Pentru asigurarea unei impozitări adecvate, inițiativa va trebui să definească cripto-

activele pentru a determina domeniul de aplicare material al directivei, precum și 

pentru a identifica intermediarii relevanți în scopuri fiscale, de raportare comună și 

de due-diligence. Evaluarea impactului va lua în considerare activele care ar trebui 

incluse pentru a determina, de exemplu, dacă așa-numitele monede stabile și 

monedele electronice trebuie incluse de domeniul de aplicare. Mai mult, este 

necesar să se abordeze unele ineficiențe ale actualei directive, în special dispozițiile 

limitate privind sancțiunile și alte ajustări punctuale necesare. 

 

Orice reglementare va fi operată în viitor și în România, ea nu va veni pe un loc 

gol, pentru că și la acest moment există reguli generale de impozitare care se aplică 

implicit și în domeniul cripto, atât la persoane fizice, cât și la cele juridice. 
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În concluzie, criptomonedele vor fi ”decriptate” peste puțin timp. Este un semnal 

important pentru piață, care subliniază importanța pe care au început să o capete 

monedele digitale, cât și nevoia de stabilire a unor reguli fiscale clare, comune, 

ușor de înțeles și de aplicat. 

 

Pentru mai multe noutăți din zona de fiscalitate, impozitarea tehnologiei și 

Directivele Europene ale anului 2021, vă așteptăm la Conferința Anuală de 

Fiscalitate, care se va desfășura săptămâna viitoare, în zilele de 20-21 ianuarie. Mai 

multe informații cu privire la agenda evenimentului, lectorii și detaliile de 

înregistrare se regăsesc în link. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Boris Johnson amenință UE, nemulțumit de unele efecte ale Brexit la nivel 

comercial 

Premierul Marii Britanii, Boris Johnson. Foto: Profimedia Images 

Premierul Marii Britanii, Boris Johnson, a avertizat că ar putea declanşa un litigiu 

cu Uniunea Europeană, deoarece este nemulţumit de tranzitul mărfurilor spre 

provincia britanică Irlanda de Nord, care are un statut special în raport cu UE. 

Într-un discurs rostit în Camera Comunelor, Boris Johnson a reclamat că unele 

camioane nu au putut intra în Irlanda de Nord din cauza reglementărilor speciale. 

Conform acordului Brexit, în Irlanda de Nord se menţin unele reglementări 

europene, pentru a permite libera circulaţie spre Irlanda în virtutea Tratatului de 

pace din Vinerea Mare. Însă situaţia generează probleme la limita administrativă 

dintre provincia britanică Irlanda de Nord şi restul Marii Britanii, informează 

publicaţia Express, citată de Mediafax. 

"Sigur că apar unele probleme şi pot confirma că, în cazul în care sunt probleme pe 

care noi le considerăm disproporţionate, nu vom ezita să invocăm Articolul 16", a 

afirmat Boris Johnson, referindu-se la o clauză a protocolului nord-irlandez, mai 

notează sursa citată.  

 

https://myconnector.ro/virtual/conferina-anual-de-fiscalitate-ey-romnia-2021--a-15-a-ediie/655?show
https://www.digi24.ro/stiri/externe/mediafax.ro
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Deputatul britanic John Redwood a cerut măsuri rapide pentru evitarea 

problemelor privind circulaţia mărfurilor britanice spre Irlanda de Nord. "Am votat 

pentru a avea control asupra legilor noastre, asupra taxelor, frontierelor şi 

reglementărilor comerciale. Să facem acest lucru!", a afirmat Sir John Redwood. 

Statutul special al provinciei britanice Irlanda de Nord este prevăzut în acordul de 

retragere a Marii Britanii din UE, acordul Brexit, dar problemele riscă să persiste şi 

în virtutea Acordului Comercial şi de Cooperare Marea Britanie-UE, acord post-

Brexit. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 SUA: Camera Reprezentanților a votat punerea sub acuzare a lui Donald 

Trump / Urmează dezbaterea din Senat 

Camera Reprezentanţilor a votat punerea sub acuzare a preşedintelui în exerciţiu 

Donald Trump, acesta intrând în istorie ca singurul preşedinte al Statelor Unite 

supus de două ori unei proceduri de destituire. Votul de miercuri va declanșa un 

proces în Senatul controlat de republicani. 

Rezoluția de punere sub acuzare a trecut cu 232 de voturi pentru (222 democrați și 

10 republicani), 197 împotrivă și 4 abțineri. 

Ce urmează 

Votul din camera inferioară a legislativului american va declanșa automat un nou 

proces pentru Trump în Senatul controlat de republicani însă liderul republican al 

Senatului, Mitch McConnell, a anunțat deja că nu va demara audierile în camera 

superioară a Congresului înainte de 19 ianuarie. 

Senatorii americani se află în vacanță parlamentară până la data respectivă, cu o zi 

înainte de depunerea jurământului de președintele ales Joe Biden. Asta înseamnă 

că un proces în Senat nu va avea loc în următoarele zile ci doar după ce Trump își 

va încheia mandatul și, cel mai probabil, în primele zile ale președinției Biden când 

democrații vor prelua controla Senatului. 
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Procesul din Senat pentru destituirea lui Trump va fi prezidat de judecătorul-șef al 

Curții Supreme, John Roberts, democrații având nevoie de o majoritate de două 

treimi din voturile exprimate pentru destituirea lui Trump, cvorum greu de 

imaginat momentan. Însă liderul republican al Senatului, Mitch McConnell pare tot 

mai dispus să susțină o destituire a lui Trump. 

UPDATE 23:35 Pragul de 217 voturi în favoarea acuzării lui Trump a fost 

depășit, întrucât Camera, cu majoritate democrată, continuă să voteze 

trecerea rechizitoriului împotriva miliardarului republican, într-o capitală 

federală aflată sub tensiune. Zece republicani au votat deja cu democrații în 

favoarea punerii sub acuzare. 

Cei 10 republicani care au votat pentru punerea sub acuzare au fost: 

Rep. Dan Newhouse din Washington 

Rep. John Katko din New York 

Rep. Jaime Herrera Beutler din Washington 

Rep. Adam Kinzinger din Illinois 

Rep. Fred Upton din Michigan 

Rep. Liz Cheney din Wyoming 

Rep. Peter Meijer din Michigan 

Rep. Anthony Gonzalez din Ohio 

Rep. Tom Rice din South Carolina 

Rep. David Valadao din California 

UPDATE 23:30 Sunt deja suficiente voturi exprimate pentru punerea sub 

acuzare a lui Trump. Votul continuă (CNN) 

UPDATE 23.04 Camera Reprezentanţilor a început votul privind punerea sub 

acuzare a preşedintelui Donald Trump 

UPDATE 21:25 Democratul Jason Crow, un veteran, a făcut apel la colegii săi 

republicani să arate o parte din curajul trupelor americane votând pentru acuzarea 

președintelui Trump în ciuda fricii lor de consecințe. 

„Mi-am dedicat viața apărării națiunii noastre. Iar Donald Trump este un risc 

pentru tot ceea ce iubesc”, a spus Crow, potrivit CNN. 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24539111-congresul-sua-votul-destituire-lui-trump-inceput-7-republicani-voteaza-impotriva-presedintelui.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24539111-congresul-sua-votul-destituire-lui-trump-inceput-7-republicani-voteaza-impotriva-presedintelui.htm
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UPDATE 21:05 Cel puțin 6 republicani vor vota pentru acuzarea lui Trump 

UPDATE 21:00 Trump face apel la calm: ”Fără violențe” 

UPDATE 20:55 Liderul minorității republicane din Camera 

Reprezentanților, congresmanul Kevin McCarthy, a afirmat că președintele 

Donald Trump este responsabil pentru atacul mortal de la Capitol de 

săptămâna trecută însă susține că punerea sa sub acuzare ar fi „o greșeală”. 

 

„Președintele poartă răspunderea pentru atacul de miercuri asupra Congresului de 

către gloata de protestatari. Ar fi trebuit să denunțe imediat mulțimea când a văzut 

evoluția situației”, a afirmat McCarthy. 

 

Acesta a catalogat atacul ca fiind „nedemocratic, neamerican și criminal”. Însă 

liderul reprezentanților republicani susține că o nouă punere sub acuzare a lui 

Trump ar diviza și mai mult țara și a cerut Congresului să se concentreze pe unirea 

americanilor. 

 

„Cred că punerea sub acuzare a președintelui într-un interval de timp atât de scurt 

ar fi o greșeală. Nu au fost finalizate investigații. Nu au fost ținute audieri”, a 

precizat congresmanul. 

UPDATE 20:24 „Ce rost are” această acuzare, cu câteva zile rămase în mandatul 

lui Trump, spune republicana Debbie Lesko care se opune împotriva acuzării 

președintelui Trump, spunând că nu are rost să treacă prin proceduri de înlăturare 

când mai are doar o săptămână din funcție. (CNN) 

UPDATE: 19:45 Președintele democrat al Camerei Reprezentanților, Nancy 

Pelosi, a afirmat că președintele Trump „este un pericol clar și prezent” și acesta 

„trebuie pus sub acuzare și condamnat de Senat”. "Acei insurecționisti nu erau 

patrioți. Nu făceau parte dintr-o bază politică care trebuia îngrijită și gestionată. 

Erau teroriști interni și justiția trebuie să prevaleze", a spus Pelosi. 

 

„Știm că președintele Statelor Unite a incitat această insurecție, această rebeliune 

înarmată împotriva țării noastre, a tuturor. El trebuie să plece, el este un pericol 

clar și prezent la adresa națiunii noastre pe care toți o iubim”, a afirmat Pelosi. 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24538912-cel-putin-6-republicani-vor-vota-pentru-acuzarea-lui-trump.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24538945-donald-trump-face-apel-calm-fara-violenta-fara-vandalisme.htm
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Aceasta a adăugat că președintele Trump a mințit „în mod repetat” despre 

rezultatul alegerilor din 3 noiembrie și a semănat dubii în ceea ce privește 

democrația. 

 

„Iar apoi a venit ziua de foc prin care am trecut cu toții. Președintele trebuie pus 

sub acuzare”, a mai afirmat aceasta, adăugând că „cred că președintele trebuie 

condamnat de Senat, o soluție constituțională care va asigura că republica va fi în 

siguranță față de omul care este atât de determinat să dărâme lucrurile pe care le 

îndrăgim și care ne țin uniți”. 

 

„Acei insurecționiști nu au fost patrioți. Au fost teroriști domestici”, a afirmat 

președintele Camerei Reprezentanților despre protestatarii pro-Trump care au luat 

cu asalt Capitoliul american. 

 

UPDATE 19:35 Într-un interviu acordat CNN, parlamentara Jaime Herrera-

Beutler, o republicană din Washington, a spus „Nu mă tem deloc” cu privire la 

faptul dacă votul său pentru acuzarea președintelui Trump va avea consecințe. 

 

„Această decizie nu a fost o decizie bazată pe frică pentru mine”, a spus ea. Beutler 

a anunțat aseară că va vota pentru acuzarea lui Trump invocând „dovezi 

incontestabile”, cu privire la rolul său în revolta din Capitol. 

 

UPDATE: Liderul republican al Senatului, Mitch McConnell ar fi în favoarea 

punerii sub acuzare, potrivit unei surse din Partidul Republican apropiate de 

acesta, relatează CNN. 

 

„El nu crede că Trump va dispărea pur și simplu, crede că partidul are nevoie de o 

ruptură curată pentru a se salva”, afirmă sursa, adăugând că „în cele din urmă însă 

este la latitudinea lui McConnel să își expună poziția cu privire la punerea sub 

acuzare. Tăcerea sa de până acum a fost deliberată, el fiind foarte atent cu ceea ce 

spune”. 
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O altă sursă din Partidul Republican a afirmat că se așteaptă ca între 10 și 20 de 

republicani din Camera Reprezentanților să voteze pentru punerea sub acuzare, 

relatând de asemenea că congresmenii sunt supuși unor presiuni imense venite din 

partea Casei Albe. 

 

Unii republicani „spun că vor să voteze pentru punerea sub acuzare dar se tem cu 

adevărat pentru viețile lor și ale familiilor lor”, potrivit aceleiași surse care afirmă 

că președintele Trump încă încearcă să intimideze congresmeni republicani și la o 

săptămână după violențele din 6 ianuarie. 

 

În schimb angajați ai congresmenilor republicani sunt nemulțumiți că șefii lor nu 

vor să voteze pentru punerea sub acuzare și au adus în discuție acest lucru cu ei, 

potrivit unei surse familiare cu subiectul. 

 

„Să spui că [dezbaterea privind punerea sub acuzare] este grăbită este o scuză 

slabă...Aici nu este vorba de proces. Știm ce s-a întâmplat. Am fost acolo. Am 

văzut. Am fost țintele [protestatarilor]”, a declarat un alt republican. 

 

------------------------- 

 

Cel puțin 5 congresmeni republicani au anunțat că li se vor alătura democraților și 

vor vota unul din capetele de acuzare, cel de incitare la insurecție. 

 

Dezbaterea are loc cu doar o săptămână înainte de expirarea mandatului lui Trump 

și depunerea jurământului de către președintele ales Joe Biden în 20 ianuarie. 

 

Trump va deveni primul președinte din istoria Statelor Unite care va fi pus sub 

acuzare de două ori de către legislativul american dacă moțiunea va fi aprobată, 

lucru aproape cert în Camera Reprezentanților controlată de democrați. 

 

Un vot majoritar în camera inferioară a Congresului va declanșa un proces în 

Senatul controlat de republicani însă este neclar dacă acesta ar putea avea loc 

înainte de expirarea mandatului lui Trump. 
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Trupe ale Gărzii Naționale și efective de poliție au fost desfășurate în jurul 

legislativului american în timpul dezbaterilor. 

 

Steny Hover, liderul majorității democrate din Camera Reprezentanților, a anunțat 

că democrații intenționează să trimită „cât mai rapid posibil” rechizitoriul 

Senatului odată ce acesta va fi aprobat. 

 

Președintele democrat al Camerei, Nancy Pelosi, a numit deja cei 9 reprezentanți 

care vor susține cazul în timpul procesului din Senat. 

 

Viteza extraordinară cu care democrații s-au mișcat reflectă temerile acestora că 

președintele Trump reprezintă o amenințare la adresa securității naționale, punând 

de asemenea presiune pe liderul republican al Senatului, Mitch McConnell, de a 

lua în considerare programarea imediată a procesului. 

 

McConnell declarase anterior că acesta nu poate începe până când camera 

superioară a Congresului nu se va reîntruni în 19 ianuarie după vacanța senatorilor. 

 

Însă Chuck Schumer, care urmează să devină următorul lider al Senatului după ce 

recent aleșii senatori democrați ai Georgiei și vicepreședintele ales Kamala Harris 

vor depune jurământul în cursul acestei luni, a declarat reporterilor că Senatul ar 

putea fi convocat pentru desfășurarea procesului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 


